
Referat Afdelingsrådet Skolesvinget d. 03.03.2025 kl. 17.00 til 19.00 
Sted: Skolesvinget 

Deltagere: Lasse, Dan, Cordula, Vibeke, Charlotte, Thomas, Ketlina, Michala, 
Signe, Sussi 

Afbud: Kristian M, Kristian S, Sandra, Line, Najat 

Referent: Sussi 
Tid Dagsorden DEBO Beskrivelse 

15 min  Elevrådet O  

Referat: 
-Elevrådet har været en del af fastelavn i dag. 
-Det har været drøftet hvad overskuddet fra næste skolefest skal gå til. Elevrådet har haft input 
med ud i klasserne for at høre hvad de tænker. Der er et ønske om at gøre det synligt for 
forældrene, så man ved, hvad man er med til at samle ind til. Der er møde inden længe, hvor 
det bliver endeligt besluttet, hvad der skal samles ind til. 
-På næste elevrådsmøde bliver det også aftalt, hvem der skal samles ind til, til sponsorløb. 
 

15 min Skolebestyrelsen 
 

O  

Referat: 
-Skolebestyrelsen bliver orienteret om budget på onsdag. 
-Der er kommet nye skolebestyrelsesmedlemmer. 
-Samarbejdet med Børne- og skoleudvalget (BSU) har været drøftet. 
-Værdisnakken har ikke været oppe på alle matrikler endnu, så den afventes der nærmere 
omkring. 
-Rengøring: Der er lavet skjulte besparelser. Skolebestyrelsen er nysgerrig på hvordan det 
mærkes i hverdagen. Det er problematisk i dagtilbud især i vuggestuen. Henvendelser skal ske til 
Morten Digmann. 
-Orientering om Folkeskolens kvalitetsprogram. 
STUK Informationsbrev om FKP efterår 2024 
 
Aftale: Sættes på næste gang til drøftelse. 
Forslag om en årlig fællesrengøringsdag for forældre. 
 

30 min Nyt fra skolen 
 
 

O  

Referat: 
Nuværende 3. årgang vil blive slået sammen. 
Kommende 5. og 6. årgang bliver meget små. 
De gode fortællinger fra Nørre Alle kommer ikke til Skolesvinget. 
 
Der er ikke så mange forældre fra mellemtrinnet, der er med i afd. rådet. 
Forslag til at flere repræsentanter deltager på forældremøder, for at øge antallet. 

https://media-prod.aula.dk/1741072219/1602/5b5c7297.pdf?response-content-disposition=inline%3Bfilename%3D%22240320-Aftale-om-folkeskolens-kvalitetsprogram-%C3%A2%C2%80%C2%93-frihed-og-fordybelse.pdf%22&response-content-type=application%2Fpdf&Expires=1741086000&Signature=FOfLfaTY4ZFwvEK5vRIQ0TmlP2PYIoh50k9P47GPi34-iPQW3HRKJ03vXYmqMn1F8mGKFm5J1PzD1NbaoBUpqhBr6lhbsdlmiWxtxDY97~fKBBPlBrZM5WPghFsOOS4iEthmBH162s1WjhiF7FZg9qqJiL9IVHYQPmd2cmmaZ5vSERA8K762wle972d3AtHfNx7ZmXPcewjOmSM3PgqWn9RS2h7KOEOr8jHUB1KUswFHaicF1BzM8pbL484sgEN-ETSim5zQ1hf-qckg2-h9-C2BLgMXOAB1HSap~r8kQvdYqTgnL7-OwxEiuVvggCesrec7PROMsdjsuMHRcqa4uQ__&Key-Pair-Id=APKAILBPECUQMHIBROXQ


 
Kompetek lokalet bliver flyttet og opgraderet. 

15 min SFO / Skovlodden 
 

O -Børn på vej i skole 
 

Referat: 
-Børn på vej i skole: Vi er klar til at modtage 29 børn. De starter som et hold, omkring 
sommerferien bliver der lavet 2 klasser. Det er 5 personaler tilknyttet. 
-De åbne lokaler udfordrer. Der bliver arbejdet ud fra ankomst og aftaler med inspiration fra 
Rasmus Alenkær. 
-Efterspørgsel på mere legetøj til SFO. 
-Oasen bliver flyttet ud i N/T. Oasen bliver til kompeteklokale. 
-Der har været et oplæg fra læringskonsulenterne i Skovlodden omkring arousal. 
-Der er kommet nye distriktsleder for dagtilbud, som hedder Sidse Dorman 

30 min Opfølgning på hvordan 
taler vi om hinanden 

D  

 

Referat: 

Hvordan snakker vi med vores børn om at nogle børn har det svært? 

Fokus på hvad vi er sammen om. Der er rigtig mange gode historier i fællesskabet. 

Italesætte til forældremøder, at det er vigtigt, hvordan vi taler om hinanden. 

Det er godt med kommunikation i forhold til episoder. 

Hvordan kan vi som forældre hjælper hinanden, hvis et hold forældre har et barn med 

udfordringer, så de ikke føler de står alene og bliver stigmatiseret? 

 

Punktet tages op igen på kommende forældremøder i det nye skoleår. 

15 min Eventuelt O  

Referat: 
Flytte næste møde grundet skolefest. Vi flytter det til d. 22. maj 
Forslag om forældremøder i SFO. 
Spørgsmål om hæk til afskærmning mod vejen. Det undersøges. 

 

D: Drøftelse 

E: Evaluering 

B: Beslutning 

O: Orientering 

 

Punkter til opfølgning: 

- Vi vil gerne møde Curt 

- Skærmtid 

- Fælles aftaler for skærmbrug 

- Lys på cykelstien 



- Nørre Allé (et ønske fra 4. klasse). Opfølgning omkring Nørre Allé. 

- Overgange i vores distrikt 

- Tal pænt kampagne (genoptages) 

- Forslag til kommende oplæg i forhold til fælles drøftelse om skærm. Der er gode erfaring 

fra 2. årgang. 

- Afdelingsrådet overvejer om det skal laves som et fælles arrangement. 

- Kommunikation mellem skole/hjem? Hvordan skaber vi imødekommenhed/ 


